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Protokół Nr XXXII/2021 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 25 sierpnia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 25 sierpnia 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
15:27 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10. Ilona Mura 
11. Krzysztof Rduch 
12. Elżbieta Skorupa 
13. Wioleta Szotek 
14. Ewa Wawrzyczny 
15. Beata Wieszołek 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Liśnikowski.  

Na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, Wójta Gminy Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta 
Błażeja Tatarczyka, Skarbnik Gminy Małgorzatę Gąsior, Sekretarz Joannę 
Szymańską oraz pracowników Urzędu Gminy.  
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: Rada Gminy Mszana - Sesja w dniu 25 sierpnia 
2021 - YouTube 

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady poinformował, że na wniosek przyjęty na odbytym w dniu 
24 sierpnia br. łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych został przygotowany projekt uchwały o wystąpienie 
z apelem do Marszałka Województwa w sprawie podjęcia pilnych działań 
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zmierzających do ratowania Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w 
Rybniku. Projekt został przez komisje pozytywnie zaopiniowany. 
Projekt stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Ponadto wpłynął również od Wójta Gminy projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy pomiędzy 
organizacjami gospodarczymi i samorządowymi Subregionu Zachodniego 
Województwa Śląskiego oraz Kraju Morawsko-Śląskiego. 
Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Memorandum ma na celu 
rozwinięcie i utrwalenie współpracy zwłaszcza między podmiotami 
gospodarczymi po polskiej i czeskiej granicy, w tym na terenie gmin Subregionu 
Zachodniego. Realizacja  współpracy odbywać się będzie za pośrednictwem 
czesko-polskich grup roboczych działających w trzech obszarach: 
1. Środowisko, jakość życia i ekologia (w ramach którego strony porozumienia 
zajmą się m.in. tematem walki ze smogiem w gospodarstwach domowych oraz 
gospodarką wodną i ściekową), 
2. Rynek pracy, dualne kształcenie, depopulacja (promocja regionu 
przygranicznego, integracja biznesu i samorządów w zakresie edukacji, miejsc 
pracy i zamieszkania oraz wdrażanie Programu Wsparcia Rynku Pracy), 
3. Integracja lokalnego biznesu (integracja i współpraca gospodarcza oraz 
biznesu, a także budowanie i prowadzenie wielopoziomowej platformy 
gospodarczej). 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał po głosowanie rozszerzenie porządku obrad o 
dodatkowe projekty uchwał. 
Głosowano w sprawie: Rozszerzenia porządku obrad o dodatkowe projekty 
uchwał 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Beata Wieszołek, Ewa 
Wawrzyczny (ustnie do protokołu). 
Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXXI/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 29 

czerwca 2021 r. 
5. Interpelacje. 
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6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach międzygminnych i 

stowarzyszeniach za I półrocze 2021 r. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok; 
 b/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectwa Gogołowa; 
 c/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego działki nr 588/53 i 589/53 w Połomi; 
 d/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego działkę nr 969/7 i 966/7 w Mszanie; 
 e/ określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Mszana w 

roku szkolnym 2021/2022 
 f/ podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku; 
 g/ wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy 

pomiędzy organizacjami gospodarczymi i samorządowymi 
Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego oraz Kraju 
Morawsko-Śląskiego. 

9. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
10.  Wolne głosy i wnioski. 
11.  Zakończenie obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu 

Do protokołu z sesji nr XXXI/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 29 czerwca 2021 r. 
nie było uwag. Przewodniczący RG zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z sesji nr XXXI/2021 Rady Gminy 
Mszana z dnia 29 czerwca 2021 r. 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5. Interpelacje 

Nie wpłynęły interpelacje. 
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Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Radny Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, z jej 
posiedzenia w dniu 21 czerwca 2021 r.: 

Na posiedzeniu radni zapoznali się z ofertą placówek kultury i sportu na 
wakacje 2021 r. oraz informacją na temat letniego wypoczynku dzieci i 
młodzieży w czasie wakacji. Oferta zarówno Ośrodka Kultury i Rekreacji, jak i 
Gminnego Ośrodka Sportu była bardzo bogata. Atrakcje dla dzieci przygotowała 
także Świetlica Środowiskowa OPS w Połomi oraz Gminna Biblioteka Publiczna. 
Na komisji została również omówiona rekrutacja do przedszkoli gminnych. W 
sumie w Gminie Mszana miejsc przedszkolnych jest 350, w tym: w Przedszkolu 
„Wesoły dzwoneczek w Mszanie” – 150, w Przedszkolu Gminnym w Połomi – 
150, w dwóch oddziałach przedszkolnych przy SP w Gogołowej – 50. Około 230 
miejsc od września zajmą dzieci kontynuujące wychowanie przedszkolne, na 
pozostałe wolne miejsca została przeprowadzona rekrutacja. Najwięcej 
chętnych było do Przedszkola w Mszanie, gdzie część dzieci nie została przyjęta. 
Oddziały w Mszanie i Gogołowej zostały zapełnione w 100 %, w Połomi 
pozostały jeszcze wolne miejsca.  

 Marek Liśnikowski, Przewodniczący Rady Gminy z łączonego 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury dnia 24 sierpnia 2021 r.: 

Na posiedzeniu obecni byli dyrektorzy szkół, którzy przedstawili stan 
przygotowania placówek do nowego roku szkolnego. Wszystkie placówki są 
gotowe na rozpoczęcie nowego roku szkolnego 2021/2022. Ponadto zostały 
omówione bieżące inwestycje realizowane przez gminę, a także zostały 
omówione i pozytywnie zaopiniowane projekty uchwał do procedowania na 
dzisiejszej sesji. 
Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 7. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach międzygminnych i 
stowarzyszeniach za I półrocze 2021 r. 

 Sprawozdanie z odbytych sesji Zgromadzenia Międzygminnego 
Związku Komunikacyjnego z siedzibą w Jastrzębiu Zdroju przedstawił 
Radny delegat Roman Bura. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 

 Sprawozdanie z prac Zarządu MZK przedstawił Wójt Gminy Mirosław 
Szymanek – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Informację z prac w Międzygminnym Związku Wodociągów i 
Kanalizacji w Wodzisławiu Śl. przedstawił Radny delegat Roman Goik – 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 Sprawozdanie z prac Zarządu MZWiK przedstawił Wójt – stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
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Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera przypomniał, że Przedsiębiorstwo Wodociągów i 
Kanalizacji rozpoczęło wymiany liczników na elektroniczne, dzięki którym 
możliwy jest zdalny odczyt ilości zużytej wody. Czy coś wiadomo, kiedy na 
terenie naszej gminy mają być wymieniane liczniki? 

 Wójt Mirosław Szymanek odpowiedział, że dyskusja na ten temat była 
między innymi na ostatnim posiedzeniu Zarządu. Niedawno został wybrany 
nowy prezes, Marek Chrószcz, który za jeden z priorytetów swojej kadencji 
postawił właśnie wymianę liczników, czy raczej montaż do istniejących 
specjalnych wkładek. Proces ten ma zostać przeprowadzony w przyszłym 
roku. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt. 8. Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia 
uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok, 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany w dniu wczorajszym na łączonym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych.  
Do projektu wprowadzono jedną zmianę redakcyjną - w podstawie prawnej, 
powołując się na ustawę o samorządzie gminnym, podano Dziennik Ustaw z 
2020 roku. Ponieważ ukazało się już obwieszczenie Marszałka Sejmu w sprawie 
ogłoszenia jednolitego tekstu ustawy o samorządzie gminnym w nowym 
Dzienniku Ustaw z 2021 roku należało w uchwale podać już nowy publikator, a 
więc Dziennik Ustaw z 2021 r. pozycja 1372. W treści uchwały nic się nie 
zmienia. 
Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok; 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XXXII/220/2021 została podjęta. 

 b/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sołectwa Gogołowa, 
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Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany w dniu wczorajszym na łączonym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych. 
Tutaj również w podstawie prawnej projektu, dla ustawy o samorządzie 
gminnym podano Dziennik Ustaw z 2020 roku. Prowadzący obrady 
poinformował, że należy w uchwale podać już nowy publikator. W treści 
uchwały nic się nie zmienia. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Gogołowa; 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek  
Uchwała Nr XXXII/221/2021 została podjęta. 

 c/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego działki nr 588/53 i 589/53 w Połomi, 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych 24 sierpnia 2021 r. Do projektu nie było pytań. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego działki nr 588/53 i 589/53 w Połomi; 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek  
Uchwała Nr XXXII/222/2021 została podjęta. 

 d/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego działkę nr 969/7 i 966/7 w Mszanie, 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 24 sierpnia br. 
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Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego działkę nr 969/7 i 966/7 w Mszanie; 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek  
Uchwała Nr XXXII/223/2021 została podjęta. 

 e/ określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Mszana w roku 
szkolnym 2021/2022,  

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany w dniu wczorajszym na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych.  
W projekcie uchwały również zmieniono  w podstawie prawnej Dziennik Ustaw, 
wpisując Dziennik z 2021 roku, pozycja 1372. W treści uchwały nic się nie 
zmieniło. 
Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Mszana w roku szkolnym 2021/2022; 
Wyniki głosowania: Tak: 15, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek. 
Uchwała Nr XXXII/224/2021 została podjęta. 

 f/ sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku, 

Przewodniczący poinformował, że apel został przedstawiony na wczorajszym 
łączonym posiedzeniu Komisji. Komisje przegłosowały zasadność jego przyjęcia. 

Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera zapytał, czy wiadomo coś więcej o sytuacji szpitala? 
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 Przewodniczący odpowiedział, że tyle, co z doniesień prasowych, od wczoraj 
nic nowego. 

Więcej pytań nie było. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XXXII/225/2021 została podjęta. 

 g/ wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy 
pomiędzy organizacjami gospodarczymi i samorządowymi Subregionu 
Zachodniego Województwa Śląskiego oraz Kraju Morawsko-Śląskiego, 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony na początku sesji. 

Pytania zadawali: 

 Radny Roman Bura – jakie korzyści ma gmina z takiego porozumienia i jakie 
wiążą się z tym składki? 

 Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Joanna Szymańska - memorandum nie 
nakłada na swoich sygnatariuszy żadnych zobowiązań finansowych, 
natomiast korzyści okażą się, gdy współpraca ruszy. Jak czytamy w 
uzasadnieniu uchwały ma ona dotyczyć różnych dziedzin: biznesu, rynku 
pracy czy ekologii. 

 Głos zabrał Wójt informując, że memorandum umocni współpracę i 
kontakty przedsiębiorstw po polskiej i czeskiej stronie granicy. Część naszych 
gmin weszła do tej współpracy już wcześniej, nasza gmina do tej pory się 
wstrzymywała. Teraz dostaliśmy kolejne zaproszenie, na które 
odpowiadamy. 

Więcej pytań nie było. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na podpisanie memorandum o współpracy pomiędzy 
organizacjami gospodarczymi i samorządowymi Subregionu Zachodniego 
Województwa Śląskiego oraz Kraju Morawsko-Śląskiego 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 1, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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Tak (14): Rafał Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata 
Wieszołek 
Nie (1): Roman Bura 
Uchwała Nr XXXII/226/2021 została podjęta. 

Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu obrad i 
przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 9 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   
Sprawozdanie z odbytych spotkań w okresie od 10.06.2021 r. do 25.08.2021 r. 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – o tematy spotkań z dyrektorem Taborem z ZDW i 
dyrektorem Majchrzakiem z JSW. 

 Pan Wójt odpowiedział, że do Zarządu Dróg Wojewódzkich pojechał wraz z 
kierownik referatu GKiFZ Panią Dorotą Rajszys , aby omówić kwestię 
budowy odcinka chodnika od nowego ronda na wyremontowanej DW 933 w 
kierunku Dolanka w Połomi. Ponadto interweniował w sprawie wykoszeń 
przy ulicy Wolności, co wreszcie przyniosło skutek. Gmina interweniowała 
także w imieniu mieszkańców w sprawie niektórych zjazdów z DW 933 na 
prywatne posesje.   
Z dyrektorem Jerzym Majchrzakiem rozmowy dotyczyły uzgodnień do 
koncesji, o które zabiega kopalnia. Pierwsza opinia Gminy była negatywna, 
w związku z tym, że część terenów przekazano znów do Spółki 
Restrukturyzacji Kopalń, a z SRK znacznie trudniej rozwiązać sprawy sporne 
mieszkańców, niż z samą kopalnią. 

Więcej pytań do sprawozdań nie było. 

Pkt. 10 

W wolnych głosach i wnioskach głos zabierali: 

 Przewodniczący RG odczytał pismo od Marszałka Województwa w sprawie 
podjętej na sesji 10 czerwca uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmiku 
Województwa Śląskiego o zmianę uchwały Nr V/36/1/2017 Sejmiku 
Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia 
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na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji 
instalacji, w których następuje spalanie paliw. 
Pismo jest do wglądu w Biurze Rady Gminy. 

Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 

 Radna Wioleta Szotek poruszyła problem przekraczania przez kierowców 
prędkości na ul. Słonecznej w Gogołowej. Wcześniej podobną interwencję 
zgłaszali u niej mieszkańcy ul. Cichej. Mieszkańcy wnioskowali o progi 
zwalniające. Czy jest to możliwe? 

 Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – sprawa była 
rozeznawana, próg zwalniający można zamontować jedynie na prostym 
odcinku ul. Cichej i dopiero po budowie tam oświetlenia ulicznego. Zgodę 
musi wyrazić Wydział Komunikacji Starostwa Powiatowego. 

 Radna W. Szotek zgłosiła problem późnego włączania się lamp oświetlenia 
ulicznego na ul. Wiejskiej, na odcinku od skrzyżowania z ul. Wolności w 
kierunku centrum Gogołowej. Już od lat lampy włączają się tam dopiero 
około godz. 22.00. 

 Pan Wójt odpowiedział, że Gmina będzie w tej sprawie interweniować w 
Tauronie. 

 Radny Piotr Kuczera zapytał, jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa 
ponagleń wobec mieszkańców, którzy nadal nie podłączyli się do sieci 
kanalizacyjnej, a mają taką możliwość? 

 Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Dorota 
Rajszys – do tych osób zostały wystosowane upomnienia, które są 
pierwszym krokiem do egzekucji. Jest w nich wyznaczony obligatoryjny 
termin podłączenia. Jeśli mieszkaniec się do niego nie zastosuje, nakładana 
jest grzywna. Jej nieopłacenie skutkować będzie wystawieniem nakazu do 
Urzędu Skarbowego. Takich upomnień wystosowano 10. 

  Na pytanie Radnego P. Kuczery, jak przebiega realizacja wymian pieców z 
dotacją gminną, Pani Kierownik odpowiedziała, że na 272 podpisane umowy 
już ok. 100 jest rozliczonych i sukcesywnie spływają kolejne rozliczenia. Na 
razie termin ani wykonanie umów nie są zagrożone. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy Gmina otrzymała już pożyczkę z 
WFOŚ na ten cel, Skarbnik Małgorzata Gąsior odpowiedziała, że pierwsza 
transza już przyszła, w wysokości 680 tysięcy złotych, a drugą gmina otrzyma 
po rozliczeniu, do 15 grudnia. Cała ta kwota jest zaplanowana na dotacje do 
wymiany pieców dla 272 mieszkańców. 

  Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Mrowiec zadał pytanie, czy gmina ma 
jakieś nowe informacje odnośnie budowy szybkiej kolei przez nasz teren? 



 11

  Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji Aleksandra 
Tkocz – 20 lipca została podpisana umowa na wykonanie tzw. SSTEŚ czyli 
Studium Strategiczno-Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego. W trzecim 
kwartale tego roku być może będą jakieś uzgodnienia dotyczące przebiegu 
tras. CPK przekazując materiały do firmy, która wykonuje SSTEŚ, wskazało 4 
możliwe warianty przebiegu kolei. Na razie gminie nie zostało to 
udostępnione. Ze wstępnych informacji wynika, że konsultacje są 
zaplanowane na wrzesień-październik. 

 Radny P. Kuczera podzielił się dobrą informacją, że powiat będzie 
remontował ul. Grodzisko w Wodzisławiu Śląskim. Na dniach ma zostać 
podpisana umowa, w pierwszej kolejności zostanie wyremontowany 
odcinek ok. 750-metrów od ul. Łużyckiej z możliwością rozszerzenia o 
kolejne 500 metrów. Radny podkreślił, że ta informacja bardzo go cieszy, bo 
mijają 4 lata, jak ten temat pierwszy raz sygnalizował na sesji Rady Powiatu. 

 Z-ca Wójta poinformował, że Gmina wie już także o tym remoncie, od kilku 
dni informacja jest na stronie internetowej. Jest to dobra wiadomość, 
aczkolwiek dla naszych mieszkańców najlepiej byłoby, aby jako dodatkowy 
odcinek do remontu powiat wyznaczył ten od strony Marklowic, bo jest 
najbardziej sfatygowany. 

Więcej pytań i głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 11   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Marek Liśnikowski zamknął 
obrady XXXII sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/ Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała:                                                 
/-/ Mirosława Książek-Rduch                                          
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


